

SAMIR NASS EXPLORES WAYS TO ENHANCE TRADE EXCHANGE BETWEEN BAHRAIN AND SOUTH AFRICA

The Chairman of the Bahrain Chamber of Commerce and Industry, Samir Abdullah Nass, discussed with the Ambassador of the Republic of South Africa to the Kingdom of Bahrain, residing in Riyadh, Mjobo David Magabe, ways to strengthen bilateral relations between the two countries, as well as trade cooperation and economic partnerships.

Samir Nass praised the distinguished relations between Bahrain and South Africa, pointing to the promising opportunities to boost trade exchange, particularly in the fields of food security and pharmaceuticals. He explained that the trade exchange volume between the two countries reached 95.3 million US dollars up to 2024. He emphasized the Bahraini private sector's keenness to expand trade to broader horizons, stressing that opening direct routes between the two countries would significantly stimulate trade, tourism, and partnerships.

For his part, Ambassador Mjobo David Magabe expressed optimism about enhancing trade cooperation and economic partnerships, stressing the importance of available opportunities in key sectors, and pointing to Bahrain's strategic location at the heart of the Gulf Cooperation Council as a gateway to regional and international markets.

[Source \(Bahrain Chamber, Edited\)](#)

سمير ناس يبحث سبل تعزيز التبادل التجاري بين البحرين وجنوب أفريقيا

بحث رئيس غرفة تجارة وصناعة البحرين سمير عبد الله ناس، مع سفير جمهورية جنوب أفريقيا لدى مملكة البحرين والمقيم في الرياض موجوبو ديفيد ماجابي، في سبل تعزيز العلاقات الثنائية بين البلدين والتعاون التجاري والشراكات الاقتصادية.

وأشاد سمير ناس بالعلاقات المتميزة بين البحرين وجنوب أفريقيا، مشيراً إلى الفرص الواعدة لتعزيز حجم التبادل التجاري، خصوصاً في قطاعات الأمن الغذائي والأدوية. وأوضح أن حجم التبادل التجاري بين البلدين بلغ 95.3 مليون دولار أمريكي حتى عام 2024. معبراً عن حرص القطاع الخاص البحريني على دفع مستويات التجارة إلى آفاق أوسع، كما شدد على أن فتح خطوط مباشرة بين البلدين سيسهم بشكل كبير في تنشيط التجارة والسياحة والشراكات.

من جانبه، أعرب السفير موجوبو ديفيد ماجابي عن تفاؤله بتعزيز التعاون التجاري والشراكات الاقتصادية، مؤكداً أهمية الفرص المتاحة في القطاعات الرئيسية، ومشيراً إلى الموقع الاستراتيجي للبحرين في قلب دول مجلس التعاون الخليجي كبوابة للأسواق الإقليمية والدولية.

[المصدر \(غرفة البحرين، بتصرف\)](#)



GOLD PRICES SURPASS \$3,800 PER OUNCE FOR THE FIRST TIME

Gold prices rose on Monday, surpassing \$3,800 per ounce for the first time, supported by a weaker dollar and growing expectations that the Federal Reserve (the US central bank) is likely to continue cutting interest rates later this year.

Spot gold jumped 1.1 percent to \$3,801.88 per ounce, while US gold futures for December delivery increased 0.6 percent to \$3,831.90. As for other precious metals, silver rose 2.4 percent in spot trading to \$47.08 per ounce, platinum gained 3.4 percent to \$1,622.04, and palladium advanced 2.2 percent to \$1,297.67 per ounce.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

أسعار الذهب تتجاوز عتبة 3800 دولار للأونصة لأول مرة



ارتفعت أسعار الذهب اليوم الاثنين متجاوزة عتبة 3800 دولار للأونصة للمرة الأولى، مدعومة بتراجع الدولار وتزايد التوقعات بأن مجلس الاحتياطي الاتحادي (البنك المركزي الأمريكي) من المرجح أن يواصل خفض أسعار الفائدة في وقت لاحق من العام الجاري.

وقفز الذهب في المعاملات الفورية 1.1 في المئة إلى 3801.88 دولار للأونصة. بينما ارتفعت العقود الأمريكية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر/كانون الأول 0.6 في المئة إلى 3831.90 دولار. وبالنسبة للمعادن النفيسة الأخرى، قفزت الفضة في المعاملات الفورية 2.4 في المئة إلى 47.08 دولار للأونصة. وزاد البلاتين 3.4 في المئة إلى 1622.04 دولار. وصعد الباديوم 2.2 في المئة إلى 1297.67 دولار للأونصة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

FOREIGN DIRECT INVESTMENT IN SAUDI ARABIA JUMPS 14.5

PERCENT

Results of foreign direct investment in Saudi Arabia for the second quarter of 2025 showed that net inflows reached 22.8 billion riyals, an increase of 14.5 percent compared to about 19.9 billion riyals in the same quarter last year. However, this marked a 3.5 percent decrease compared to the previous quarter of the same year.

According to data from the Saudi General Authority for Statistics, the value of net inflows amounted to about 23.7 billion riyals. Meanwhile, incoming FDI flows stood at about 24.9 billion riyals in Q2 2025, representing a decline of 11.5 percent compared to Q2 2024, when they reached about 28.2 billion riyals.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



الاستثمارات الأجنبية المباشرة في السعودية تقفز 14.5 في المئة للقطاع غير النفطي

أظهرت نتائج الاستثمار الأجنبي المباشر في السعودية في الربع الثاني 2025، بلوغ قيمة صافي التدفقات 22.8 مليار ريال، ونسبة ارتفاع بلغت 14.5 في المئة، مقارنة بنحو 19.9 مليار ريال في الربع المماثل من العام الماضي. بينما سجلت انخفاضاً بنسبة 3.5 في المئة مقارنة بالربع السابق من ذات العام.

ووفقاً لبيانات الهيئة العامة للإحصاء في السعودية، بلغت قيمة صافي التدفقات نحو 23.7 مليار ريال. في حين وبلغت قيمة تدفقات الاستثمار الأجنبي المباشر الداخلة نحو 24.9 مليار ريال، خلال الربع الثاني 2025، مسجلة بذلك انخفاضاً بنسبة 11.5 في المئة مقارنة مع الربع الثاني 2024، إذ بلغت نحو 28.2 مليار ريال.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

IRAQ LAUNCHES \$450 BILLION INVESTMENT OPPORTUNITIES

Iraqi Prime Minister Mohammed Shia Al-Sudani announced the launch of investment opportunities worth \$450 billion across various sectors.

During the Iraq Investment Forum in Baghdad, which saw broad Arab and international participation, Al-Sudani noted that "Iraq has recorded an increase in indicators of integration with the global economy, the expansion of electronic payment systems, and governance of the financial sector."

He highlighted that "a special conference will be held to showcase investment opportunities within the 'Development Road' project, which will be the largest in the region." He confirmed that "investments have already exceeded \$100 billion, affirming the soundness of our decisions to diversify the national investment environment."

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



العراق يطلق فرصاً استثمارية بـ 450 مليار دولار

كشف رئيس الوزراء العراقي محمد شياع السوداني، عن إطلاق العراق فرصاً استثمارية بحجم 450 مليار دولار في مختلف القطاعات.

ولفت السوداني خلال أعمال ملتقى العراق للاستثمار في العاصمة بغداد بمشاركة عربية ودولية واسعة، إلى أن "العراق سجل ارتفاعاً بمؤشرات الاندماج مع الاقتصاد العالمي، وتوسيع أنظمة الدفع الإلكتروني وحكومة القطاع المالي".

ونوّه السوداني، إلى أنه "سيتم عقد مؤتمر خاص بعرض الفرص الاستثمارية الخاصة بمشروع (طريق التنمية)، ستكون الأوسع في المنطقة". مؤكداً أن "حجم الاستثمارات تجاوز 100 مليار دولار، ما يؤكد صحة قراراتنا في تنوع البيئة الاستثمارية الوطنية".

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

CANADIAN ECONOMY GROWS AFTER MONTHS OF CONTRACTION

Canada's monthly GDP recovered in July after three consecutive months of contraction, recording growth of 0.2 percent, supported by strength in the mining, manufacturing, and wholesale trade sectors.

The Canadian economy had shrunk by 1.6 percent year-on-year in the second quarter, prompting economists to closely monitor July's data to assess whether the contraction would extend into the third quarter. The Canadian economy has experienced a marked slowdown in recent months after a strong start to the year, as US tariffs hurt vital sectors and led to reduced corporate investment, raising concerns about the slowdown spreading to other sectors.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



الاقتصاد الكندي ينمو بعد شهور من الانكماش

تعافى الناتج المحلي الإجمالي الشهري في كندا خلال يوليو (تموز) بعد ثلاثة أشهر من الانكماش، مسجلاً نمواً بنسبة 0.2 في المئة، بفضل قوة قطاعات التعدين والتصنيع وتجارة الجملة.

وكان الاقتصاد الكندي قد انكمش بنسبة 1.6 في المئة على أساس سنوي في الربع الثاني، ما دفع الاقتصاديين إلى متابعة بيانات يوليو من كتب، لتقييم ما إذا كان الانكماش سيمتد إلى الربع الثالث. وشهد الاقتصاد الكندي تباطؤاً ملحوظاً في الأشهر

الأخيرة بعد بداية قوية للعام؛ إذ ألحقت الرسوم الجمركية الأميركية أضراراً بقطاعات حيوية، وأدت إلى تراجع استثمارات الشركات، مع مخاوف من امتداد هذا التباطؤ إلى قطاعات أخرى.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ UAE LEADS ARAB REGION IN RENEWABLE ENERGY INVESTMENT

The Arab Investment and Export Credit Guarantee Corporation "Dhaman" revealed that the renewable energy sector in the Arab region attracted 360 foreign projects with an investment cost exceeding \$351 billion, creating more than 83,000 jobs between January 2003 and December 2024.

According to the corporation's 2025 report, five Arab countries—namely the UAE, Egypt, Morocco, Mauritania, and Jordan—attracted 248 foreign projects, accounting for 69 percent of the total. The investment value of these projects reached about \$291 billion, representing 83 percent of the total, while providing about 68,000 jobs, or 82 percent of the total.

The UAE topped the list as the leading investor country in the region's renewable energy sector over 22 years, in terms of the number of projects, investment cost, and jobs created. It attracted 57 projects (16 percent of the total), with an investment value exceeding \$88.5 billion (25 percent of the total), while generating more than 16,000 jobs.

[Source \(Al-Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)

■ الإمارات تتصدر عربياً الاستثمار في قطاع الطاقة المتجددة

كشفت المؤسسة العربية لضمان الاستثمار وائتمان الصادرات "ضمان"، عن استقطاب قطاع الطاقة المتجددة في المنطقة العربية 360 مشروعاً أجنبياً، بكلفة استثمارية تجاوزت 351 مليار دولار، ووفرت أكثر من 83 ألف وظيفة، وذلك من يناير/كانون الثاني 2003 وحتى ديسمبر/كانون الأول 2024.

وبحسب تقرير المؤسسة لعام 2025، فقد استقطبت 5 دول عربية ضمت الإمارات ومصر والمغرب وموريتانيا والأردن، 248 مشروعاً أجنبياً بحصة 69 في المئة من الإجمالي. وبلغت الكلفة الاستثمارية نحو 291 مليار دولار بحصة 83 في المئة، في حين وفرت تلك المشاريع نحو 68 ألف وظيفة بحصة 82 في المئة من الإجمالي.

وتصدرت دولة الإمارات المقدمة كأهم دولة مستثمرة في المنطقة في قطاع الطاقة المتجددة في خلال 22 عاماً، وفق عدد المشاريع والكلفة الاستثمارية وعدد الوظائف بعدد 57 مشروعاً مثلت 16 في المئة من الإجمالي، وبقيمة تجاوزت 88.5 مليار دولار بحصة 25 في المئة من الإجمالي، بينما وفرت تلك المشاريع أكثر من 16 ألف وظيفة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)



■ S&P OUTLOOK SPURS INVESTMENT RECOVERY IN MOROCCO

Morocco regained investment-grade status from S&P Global Ratings after losing it four years ago, marking a major boost as the government carries out large-scale infrastructure projects in preparation for hosting major regional, African, and global events.

The agency raised the sovereign credit rating to BBB/A-3 from BB+/BB, thereby restoring it to investment-grade with a stable outlook. This is the second consecutive revision of Morocco's rating after the March 2024 review, which had upgraded the economic outlook from stable to positive. Morocco had lost its investment-grade status in 2021 when the COVID-19 pandemic and drought adversely affected the economy, as was the case with other countries in the Arab region and worldwide.

[Source \(Al-Arab London Newspaper, Edited\)](#)



■ نظرة ستاندرد أند بورز تحفز انتعاش الاستثمار في المغرب

استعاد المغرب تصنيف الدرجة الاستثمارية من وكالة ستاندرد أند بورز غلوبال ريتينغز بعدما فقدتها قبل أربع سنوات. ويمثل ذلك دفعة قوية بينما تنفذ الحكومة مشاريع بنية تحتية ضخمة استعداداً لاستضافة أحداث إقليمية وأفريقية وعالمية كبرى.

ورفعت الوكالة التصنيف السيادي إلى مستوى بي.بي.بي/أي - 3 بدلا من بي+/بي.بي لتعيده بذلك إلى فئة درجة الاستثمار مع توقعات مستقرة. وتمثل هذه المراجعة الثانية على التوالي لتصنيف المغرب بعد

مراجعة شهر مارس 2024، حيث رفعت الوكالة آفاق الاقتصاد من مستقرة إلى إيجابية. وكان المغرب فقد تصنيف الدرجة الاستثمارية في العام 2021 عندما أثرت جائحة كوفيد والجفاف سلباً على الاقتصاد، كما هو الحال مع بقية دول المنطقة العربية والعالم.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)